

Ce panneau s'inscrit dans le Circuit Centre
qui commence au Hangar #2 de la zone portuaire



*This signpost is part of the Middle Route which starts
at the Hangar 2, in the Port zone*

L'ANCIENNE GARE DE CHICOUTIMI

CHICOUTIMI FORMER TRAIN STATION



BAnQC, SHS, P2, 07081

Vers 1910 Circa 1910

L'arrivée en 1893 du premier train de la ligne Québec-Lac-Saint-Jean provoque une accélération du commerce à Chicoutimi. Située sur l'actuel boulevard du Saguenay, mais à l'époque directement sur le port, la gare fut construite en 1920 par la compagnie du Canadien national. Suite à l'abandon du transport ferroviaire à Chicoutimi, la gare est maintenant occupée par divers commerces, organismes et restaurants.

Source des textes : Brochure «Chicoutimi, une destinée régionale»

The arrival of the first train on the Québec-Lac-Saint-Jean line in 1893 caused an acceleration of commerce in Chicoutimi. Located on present-days Boulevard du Saguenay, but right by the port facilities then, the station was built in 1920 by the Canadian National Company. Following the abandon of railway traffic in Chicoutimi, the station is nowadays sheltering various commerce, organizations and restaurants.

Text Source : "Chicoutimi, a regional destiny" Brochure

